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Protokół nr 44/2023 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 16 stycznia 2023 r. w godz. od 1630 do 1700 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Anna Maria Gawlińska 

4. Jacek Juszkiewicz   

5. Kamil Lauryn  

6. Jacek Niedźwiedzki  

7. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk        

2. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu   

3. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

                          

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

 

Radni nie mieli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i 

Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 grudnia 2022 r. 

2. Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2023 rok. 

3. Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie gminy 

miasta Suwałki” w 2022 r.  

4. Zaopiniowanie wniosków o przyznanie: 

- stypendium Miasta Suwałki na 2023 rok osobom zajmującym się twórczością 

artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami 

- stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży 

- dorocznych nagród Miasta Suwałki za 2022 rok oraz nagród jubileuszowych w 

dziedzinie kultury. 

5. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 grudnia 2022 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 43/2022  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 19 grudnia 2022 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2023 rok. 

– Plan pracy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad planem pracy: 
za pozytywną opinią głosowało  -  7 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0  

 

Plan pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2023 rok, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie gminy 

miasta Suwałki” w 2022 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

powiedział, że pierwszy raz zdarzyła się sytuacja, że odbyły się dwa nabory, ponieważ w 

pierwszym zgłosiło się dużo mniej osób niż zakładano.  

Podkreślił, że przez okres funkcjonowania programu zainwestowano prawie 1,6 mln zł. Ponad 

3 mln były to inwestycje ze strony mieszkańców. 

Dodał, że na rok 2023 przewidziano w budżecie 200 tys. zł. Zaznaczył również, że jeśli 

zachodzi taka potrzeba Rada Miejska pochyla się nad zwiększeniem tej kwoty. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego Informacja z realizacji programu 

pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie gminy miasta Suwałki” w 2022 r., została 

przyjęta.  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosków o przyznanie: 
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- stypendium Miasta Suwałki na 2023 rok osobom zajmującym się twórczością 

artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami 

- stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży 

- dorocznych nagród Miasta Suwałki za 2022 rok oraz nagród jubileuszowych  

w dziedzinie kultury. 

– materiał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji powiedział, że radni otrzymali propozycje 

wraz z rekomendacjami Komisji stypendialnej. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

wnioskami o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 2023 rok osobom zajmującym się 

twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami. 

 

Głosowanie: 
za pozytywną opinią głosowało  -  7 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 

2023 rok osobom zajmującym się twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem 

kultury oraz opieką nad zabytkami. – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

wnioskami o przyznanie stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci  

i młodzieży. 

 

Głosowanie: 
za pozytywną opinią głosowało  -  6 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski o przyznanie stypendium artystycznego 

Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

wnioskami o przyznanie dorocznych nagród Miasta Suwałki za 2022 rok oraz nagród 

jubileuszowych w dziedzinie kultury. 

 

Głosowanie: 
za pozytywną opinią głosowało  -  7 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski o przyznanie dorocznych nagród Miasta Suwałki 

za 2022 rok oraz nagród jubileuszowych w dziedzinie kultury. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Marek Zborowski-Weychman przypomniał, że w ubiegłym roku Rada Miejska zmieniła 

uchwałę w sprawie stypendiów dla dzieci i młodzieży. Dodał, że Komisja stypendialna 

przydziela teraz stypendia dla dzieci za udział w życiu artystycznym bez podziału na 

dziedziny sztuki, jak to było dawniej.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że najwięcej zgłoszeń 

dotyczy tańca i śpiewu, ale wpłynął również wniosek od osoby, która zajmuje się plastyką i 

ma w tej dziedzinie osiągnięcia na poziomie ogólnopolskim.  

 

Marek Zborowski-Weychman podkreślił, że jeśli znajdą się osoby wybitne w innych 

dziedzinach niż śpiew czy taniec, to czy jest podział na kategorie czy go nie ma, to te osoby 

na pewno zostaną docenione.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że ten podział na kategorie miał być w ramach promocji 

innych dziedzin sztuki.  

 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski.  

 

Anna Gawlińska powiedziała, że Rada Miejska przyjęła w listopadzie uchwałę w sprawie 

stawek za 1 km przewozu osób niepełnosprawnych. Jak zaznaczyła opłata ta została 

podwyższona z 3 zł do 10 zł, ponieważ założenie było pewnie takie, że wejdzie VAT, ceny 

paliw wzrosną itd., ceny jednak pozostały na tym samym poziomie. Radna podkreśliła, że 

zastanawia się nad tym, czy radni nie powinni obniżyć teraz tej kwoty i pochylić się raz 

jeszcze nad tematem. Dodała, że sprawę wywołali mieszkańcy i zainteresowali nią media. 

Powiedziała  też, że argument, że opłata nie była zmieniana od 2013 roku jest za słaby na to, 

aby wprowadzać aż tak dużą zmianę stawki.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że podwyżki stawek związanych z transportem są 

zrozumiałe, ponieważ koszty idą w górę, jednak w tym wypadku może warto byłoby 

wprowadzić jakąś korektę. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że trudno przewidzieć, jaka będzie cena za jakiś czas, więc 

może warto przyjąć jakiś stały wskaźnik, który odnosiłby się do aktualnej ceny paliwa.  

 

Anna Gawlińska powiedziała, że jeśli ktoś codziennie dowozi dziecko to jest to duża kwota.  
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Roman Rynkowski wytłumaczył, że jeżeli dziecko poniżej 18. roku życia jest dowożone do 

ośrodka, to zarówno dziecko, jak i jego opiekun mają zapewniony bezpłatny transport. Dodał 

też, że osoby niepełnosprawne korzystają z bezpłatnego transportu miejskiego. Sprawa 

dotyczy osób dorosłych i dojazdu do Środowiskowego Domu Samopomocy i tutaj mogą one 

korzystać właśnie z darmowej komunikacji miejskiej, gdzie wszystkie autobusy są 

przystosowane do potrzeb osób niepełnosprawnych. Dodał, iż zdaje sobie sprawę, że 

korzystanie przez niepełnosprawnych z autobusu jest to kwestia bardzo indywidualna.  

Powiedział również, że w artykule pojawił się temat seniorów. Przypomniał, że w mieście jest 

realizowana usługa door to door. Wszystkie osoby, które mają problem z poruszaniem się i 

nie są w stanie dojść do przystanku komunikacji miejskiej mogą z tej usługi korzystać. Jak 

zaznaczył, jest tylko jedna rzecz, do której nie można wykorzystywać tego środka transportu, 

tj. przewożenia do służby zdrowia finansowanej przez Narodowy Fundusz Zdrowia, ponieważ 

w takiej sytuacji należy się transport medyczny.  

Podkreślił, że w ubiegłym roku koszty tego dowozu zamknęły się w kwocie 342 tys. zł a 

usługę realizuje Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej. Zmiana stawki po podpisaniu 

umowy skutkowałaby tym, że trzeba by było tę umowę wypowiedzieć a obawa jest taka, że 

nastąpiłby okres, w którym nie miałby kto tej usługi realizować. Jak powiedział, z danych 

wynika, że w 2022 roku samochody PGK przewiozły ponad 15 tys. pasażerów, a tylko 706 za 

odpłatnością.  

Zaznaczył również, że nie można patrzeć tylko na cenę paliwa, ponieważ w stosunku do roku 

2013, kiedy była ustalana ta stawka, wzrosły m.in. koszty pracy. 

 

Anna Gawlińska powiedziała, że być może sytuacja finansowa tych kilku procent osób jest 

trudna i dla nich ta podwyżka jest naprawdę dotkliwa.  

 

Roman Rynkowski wyjaśnił, że jeśli osoba, która chce skorzystać z tych przewozów 

przekroczy ustalone kryterium dochodowe, na które Miasto nie ma wpływu, to wtedy 

powinna uiścić opłatę. Dodał, że osób przewożonych bezpłatnie, czyli takich, które to 

kryterium spełniają, w ubiegłym roku było ponad 640. Zaznaczył, że opiekunowie nie 

ponoszą opłat. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że może nie wszyscy mają wiedzę na temat możliwości, z 

jakich mogą dodatkowo skorzystać. Podkreślił, że faktycznie, jeśli chodzi o dowóz do lekarzy 

specjalistów, na zabiegi czy rehabilitację, jeśli występuje niepełnosprawność ruchowa, to 

rzeczywiście przysługuje transport wystawiany na zlecenie lekarza rodzinnego. Dodał, że być 

może niektórzy nie mają tej świadomości.  

 

Anna Gawlińska poprosiła, aby zastanowić się co by można było zrobić, żeby ewentualnie 

obniżyć te stawki. 

 

Roman Rynkowski podkreślił, że Miasto ma obowiązek świadczyć usługę przewozu dzieci i 

młodzieży, natomiast wobec pozostałych osób Miasto nie musi świadczyć tych usług. 
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Bogdan Bezdziecki podsumował, że jest to temat, który należałoby jeszcze przemyśleć i się 

nad nim pochylić.  

 

Anna Gawlińska poprosiła, aby Biuro Rady Miejskiej przysyłało materiały w wersji 

elektronicznej na e-maila.  

 

Marek Zborowski-Weychman również przyłączył się do tej prośby. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.   

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękowała zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

     Przewodniczący  

                                                                             Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

                            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

 

                                      Bogdan Bezdziecki 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


